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خبر

بهداشت و سلامت

خفیف تر با قدرت سرایت بالا؛

ویروس »اومیکــرون«
 و احتمال ابتلا در واکسن زده ها

دکتری ویروس شناسی پزشکی گفت: واکسن کرونا در مقابل 
»اومیکرون« همچون سویه های گذشته احتمال ابتلا، شدت 
وضعیت بیماری و مرگ و میر را کاهش خواهد داد، اما 
نتایج مطالعات اولیه نشان می دهد علیرغم تزریق واکسن هم 

احتمال ابتلا به این بیماری وجود دارد.
مهرداد روانشاد در خصوص سویه جدید ویروس کرونا که تحت 
عنوان »اومیکرون« نام گذاری شده، توضیح داد: ویروس کرونا 
در مناطق مختلف دنیا به ویژه برخی نواحی که کنترل بیماری 
ضعیف بوده است، دچار موتاسیون )جهش( شده و به گونه 

قالب بیماری زایی درآمده است.
وی تصریح کرد: سویه اومیکرون هم علائم بیماری کووید۱۹ را به 
دنبال داشته و باتوجه به شواهد اولیه به نظر می رسد، نسبت به 
دیگر سویه های کرونا خفیف تر است، اما به دلیل افزایش قدرت 
سرایت بیماری از انسان به انسان، علیرغم تزریق واکسن کرونا 
هم افراد در معرض خطر آلودگی قرار خواهند داشت. بنابراین 
رعایت اصول بهداشتی مقابله با کرونا اعم از حفظ فاصله گذاری 
فیزیکی، استفاده از ماسک استاندارد، پرهیز از اجتماعات و 

شست وشوی مداوم دست ها مجددا باید متذکر شود.
وی یادآور شد: اکنون اعم داده ها در خصوص »اومیکرون« 
مربوط به آفریقای جنوبی بوده و در صورت شیوع در دیگر 
کشورها، گروه های جمعیتی و همچنین ایران، قدرت انتقال، 
شدت وضعیت بیماری زایی و... می تواند تغییر کند، اما به طور 
کل این سویه نیز از خانواده کرونا ویروس بوده و وضعیت 

بیماری هم مشابه با جهش های قبلی خواهد بود.  

با تزریق دز سوم واکسن؛ 

کاهش ۹0درصدِ مرگ و میر
 در اثر کرونا

هلث دی نیوز نوشت: گروهی از مطالعات جدید نشان می دهند 
که دوزهای تقویت کننده واکسن کروناویروس، گیرندگان را 
آماده می کند تا به طور موثر در برابر آسیب های هر دو نوع دلتا 
و امُیکرون مقاومت کنند. یافته های تحقیقاتی نشان می دهد 
که افراد دریافت کننده دوز تقویتی )بوستر( نسبت به افرادی که 
صرفاً واکسیناسیون اولیه دو دوز را دریافت کرده اند، ۹۰٪ کمتر 

احتمال دارد در اثر عفونت دلتا فوت کنند.
»این  گفت:  تحقیق،  تیم  شافنر«، سرپرست  »ویلیام  دکتر 
حفاظت در چند ماه آینده بسیار مهم خواهد بود، زیرا نوع دلتا 
همچنان سویه غالب است. اگرچه ما با ظهور امُیکرون روبرو 
هستیم، اما بیش از ۹۵ درصد از همه عفونت های جدید امروزه 
توسط دلتا ایجاد می شوند.« برخی از متخصصان بیماری های 
عفونی انتظار دارند امُیکرون در نهایت دلتا را از بین ببرد و با 
توجه به افزایش انتقال پذیری کووید، به نوع غالب کووید 

تبدیل شود.
مطالعات آزمایشگاهی نشان می دهد که سویه امُیکرون میزان 
مصونیت حاصل از واکسن را در افرادی که دوره کامل دو دوز 
تزریق را دریافت کرده اند، بیش از ۲۵ برابر کاهش می دهد. 
اما محققان معتقدند دوز سوم )بوستر( سطح آنتی بادی را به 
جایی که قبل از اینکه امُیکرون پدیدار شود، افزایش می دهد.

به گفته شافنر، »اگرچه دو دوز واکسن ممکن است همچنان 
در برابر بیماری شدید ناشی از سویه امُیکرون مصونیت ایجاد 
کند، اما محافظت با دوز سوم واکسن بهبود می یابد.« داده های 
جدید نشان می دهد افرادی که حداقل پنج ماه پس از اتمام 
سری دو دوز اولیه خود، واکسن تقویت کننده )بوستر( دریافت 
کرده اند، نسبت به افرادی که تقویت کننده دریافت نکرده اند، 
۹۰ درصد کمتر با مرگ و میر روبرو هستند. محققان معتقدند 
واکسن تقویت کننده میزان آنتی بادی را به گونه ای افزایش 
می دهد که می تواند بر پتانسیل جهش های امُیکرون برای فرار 

از سیستم ایمنی غلبه کند.

سرمقاله

اثرِ مستقیم مذاکرات بر نرخ ارز؛

داستانِ ساختار معیوبِ اقتصادی که سیاسی است!

متغیرهای اقتصادی در مجموعه بی نظم اقتصاد سیاسی 
کشور سال هاست روند نامطلوبی را در پیش گرفته، که این 
روند ناشی از ساختار معیوب اقتصادِ سیاسی است و چند 
سالی است که شاهد گره خوردن اقتصاد کشور به نتایج 

برجام هستیم. 
بدون شک مذاکرات تاثیر مستقیمی روی نرخ ارز دارد. اگر 
به نتیجه برسد، امکان کاهش موقتی نرخ ارز وجود دارد، 
ولی اگر مذاکرات فرسایشی شود، روند نرخ ارز صعودی 
خواهد شد، این در حالی است که در بازارهای مالی کشور از 
جمله مسکن و خودرو عملا نرخ ارز تاثیر چندانی در کوتاه 
مدت ندارد، اما به نظر می رسد، تقاضای دلالی این بازارها 

را هدایت می کند. 
درآمد ارزی همیشه یکی از مهمترین عوامل در به تعادل 

رسیدن بازار ارز است و دلالان و سفته بازان با هدف کسب 
منفعت و دشمنان با هدف تضعیف اقتصادی کشور، سود 
خود را در انتشار اخبار جعلی در عدم به نتیجه رسیدن 
مذاکرات می بینند و متاسفانه برخی شهروندان تحت تاثیر 

این اخبار، متقاضی خرید ارز می شوند و برخی فعالان از 
عرضه ارز در بازار خودداری می کنند که در نتیجه، افزایش 
تقاضا و عدم عرضه موجب هیجان و نوسان در بازار ارز می 

شود و تعادل بازار ارز از دست می رود. 
ایجاد  روانی  فضای  یک  مذاکرات،  به  ارز  نرخ  زدن  گره 

با  و  است  بدخواهان  و  سودجویان  نفع  به  که  می کند 
طولانی شدن مذاکرات، اقتصاد ایران با بحران های جدی 
روبه رو می شود. یکی از شعارهای مهم دولت، تفکیک مسیر 
اقتصاد از مذاکرات هسته ای و تلاش برای کاهش اثرگذاری 

مولفه های خارجی بر اقتصاد کشور است. 
قطعا راهکارهایی وجود دارد تا مانع از افزایش قیمت ارز 
شویم و از کاهش بیشتر ارزش پول ملی و عمده تبعات 
اقتصادی، اجتماعی و امنیتی آن جلوگیری کنیم، چرا 
که اگر مذاکرات تداوم داشته باشد و نرخ ارز به همین 
منوال رشد کند، مدیریت فضای اقتصادی کشور قطعا 
دشوار می شود و بی شک برخورد با چند دلال خرده پا و 
دستگیری چند صراف نمی تواند مسیر ارز را تغییر دهد 
و باید این چالش اقتصادی را با راهکارهای اقتصادی 

رفع کرد. 
با سیاست پولی کارآمد مانند تامین بازار ارز  به قدر کافی و 
اقداماتی فراتر از نرخ گذاری و بازی با نرخ، به فعالان بازار این 
اطمینان را بدهیم که مذاکرات به هر سمت و سویی برود، 
توان تامین نیاز ارزی بازار را داریم و مسیر با ثباتی برای 
تامین مالی توسعه وجود دارد، با این اوصاف فعالان بازار 
نسبت به نتایج مذاکرات کمتر حساسیت نشان می دهند و 

فرصت سفته بازی از بازار گرفته می شود.

کرونا در ایران

آموزش

بر اساس اعلام وزارت بهداشت، در شبانه روز گذشته و بر 
اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۲ هزار و ۹۷۱ بیمار 
جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که ۴۹۳ نفر 
از آنها بستری شدند. مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به 

۶ میلیون و ۱۵۰ هزار و ۸۴۳ نفر رسید.
طی ۲۴ ساعت گذشته، ۷۹ بیمار کووید۱۹ جان خود را از 
دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۳۰ 
هزار و ۶۰۳ نفر رسید. همچنین در شبانه روز گذشته ۱۸ 

استان کشور، مرگ و میر صفر و یک داشته اند.
در استانهای لرستان، گیلان، گلستان، قم، مرکزی، هرمزگان، 

بوشهر، خراسان شمالی و سمنان، هیچ موردی از مرگ 
بیماران کرونایی گزارش نشده و در استانهای سیستان و 
بلوچستان، خراسان جنوبی، زنجان، کهگیلویه و بویراحمد، 
قزوین، اردبیل، همدان، مازندران و خوزستان، فقط یک مورد 

مرگ و میر بیماران کرونایی ثبت شده است. 
تا کنون ۵ میلیون ۹۵۷ هزار و ۱۷ نفر از بیماران، بهبود 
یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند. سه هزار و ۱۵۴ 
نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ نیز در بخش های مراقبت 
های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند. تا کنون ۳۹ 
میلیون و ۸۴۶ هزار و ۸۵ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در 

کشور انجام شده است. همچنین تا کنون ۵۸ میلیون و 
۵۴۳ هزار و ۴۲۴ نفر دُز اول، ۴۹ میلیون و ۴۵ هزار و 
۴۰۸ نفر دُز دوم و دو میلیون و ۹۸ هزار و ۵۷۴ نفر، دُز 
سوم واکسن کرونا را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های 
تزریق شده در کشور به ۱۰۹ میلیون و ۶۸۷ هزار و ۴۰۶ دُز 
رسید، در شبانه روز گذشته نیز ۳۰۰ هزار و ۱۶۲ دُز واکسن 

کرونا در کشور تزریق شده است.
در حال حاضر دو شهر کشور در وضعیت قرمز، ۹ شهر در 
وضعیت نارنجی، ۱۵۳ شهر در وضعیت زرد و ۲۸۴ شهر در 

وضعیت آبی قرار دارند.

سخنگوی وزارت آموزش و پرورش اعلام کرد که، امتحانات 
برگزار  حضوری  کشور  سراسر  مدارس  در  اول  نیمسال 
برگزاری  جزییات  تشریح  در  کمرئی  علیرضا  شود.  می 
امتحانات نیمسال اول دانش آموزان، عنوان کرد: با توجه 
به حضوری شدن مدارس، ارزشیابی ها هم حضوری برگزار 

خواهد شد.
به  بوده و  باز  اکنون مدارس  اینکه هم  بیان  با  کمرئی 
شکل تلفیقی از آموزش حضوری و غیرحضوری مشغول 
امر آموزش هستند، گفت: همه مدارس مجاز به فعالیت 
حضوری  بوده، لذا همه امتحانات باید حضوری برگزار 

شوند.  سخنگوی وزارت آموزش و پرورش تاکید کرد: با 
توجه به اینکه مدل آموزش در مدارس سراسر کشور به 
حالت گذشته برگشته و آموزش حضوری در همه مدارس 
آغاز شده، لذا مدارس مکلف به برگزاری امتحانات نیمسال 
اول به شکل حضوری هستند. در همه پایه های تحصیلی 
امتحانات دی ماه با رعایت پروتکل های بهداشتی حضوری 

برگزار می شود.
وی اشاره ای هم به بازگشایی حضوری مدارس بنا 
به نظر شورای مدرسه داشت و گفت: همه اکنون 
مدرسه  هیچ  و  باز هستند  کشور  سراسر  مدارس 

ای بدون عذرموجه تعطیل نیست، لذا اگر خانواده ای به باز 
نبودن مدرسه ای معترض باشد 
می تواند از طریق آموزش و 

را پیگیری پرورش موضوع 
کند.

تلفات صفر و یک در 1۸ استان؛

تعداد بهبودیافتگان کرونا به ۵ میلیون ۹۵۷ هزار و ۱۷ نفر رسید

»سخنگوی وزارت آموزش و پرورش« خبر داد:

امتحانات نیمسال اول همه مدارس »حضوری« برگزار می شود

سارا نصرتی 

 نویسنده و مترجم

متغیرهای اقتصادی در مجموعه بی نظم اقتصاد سیاسی کشور سال هاست روند نامطلوبی را در 
پیش گرفته، که این روند ناشی از ساختار معیوب اقتصادِ سیاسی است و چند سالی است که شاهد گره 

خوردن اقتصاد کشور به نتایج برجام هستیم. 

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه آیت الله دستغیب 
سومین شهید محراب که ۲۰ آذرماه ۱۳۶۰ توسط منافقین کوردل،

 ترور و به مقام شهادت نائل گشتند را گرامی می دارد
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اجتماعی

بورس

»رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار« پاسخ داد:

سرانجامِ بورسی شدن »سرخابی های پایتخت« چه شد!؟
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار ضمن تشریح فروش 
شدن  بورسی  وضعیت  آخرین  سرمایه،  بازار  در  اوراق 
دو باشگاه استقلال و پرسپولیس را تشریح کرد. مجید 
عشقی در گفت وگویی، با اشاره به روند ورود سرخابی ها به 
بورس اظهار کرد: آخرین صورت های مالی حسابرسی شده 
سرخابی ها، مدارک و مستندات نزد سازمان بورس در حال 
بررسی است و در صورت وجود ابهام در صورت های مالی 
منوط به رفع ابهام و اقدامات لازم از طرف باشگاه های 

مزبور است.
مهم ترین  از  یکی  شفافیت  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
فاکتورهای ثبت نزد سازمان بورس است، گفت: همچنین 
برنامه های آتی دو باشگاه باید به طور کامل قابل افشا 
باشد که بعد از انجام مراحل اداری قابل ثبت نزد سازمان 
بوده و سپس جهت پذیرش در بازارهای بورس و فرابورس 

بررسی می شوند.
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در ادامه در پاسخ 

به این سئوال که چرا انتشار اوراق هجمه های زیادی را 
در پی داشته است، توضیح داد: واقعیت این 

است که اوراقی که توسط دولت فروخته 
شده، تماماً صرف بازپرداخت اوراق دولت 
قبل شده است. به طور میانگین ماهیانه 
اوراق  از  تومان  میلیارد  هزار   ۱۰ حدودا 

دولت قبل بازپرداخت شده است.  
ضمن  کرد:  تاکید  عشقی 

مشاهده  مکرر  اینکه 
عملیات  که  شده 
فروش  با  باز  بازار 
گرفته  اشتباه  اوراق 

می شود در صورتی 
که عملیات 
باز  بازار 
ی  یند آ فر

معمول است که توسط بانک مرکزی انجام می شود و به 
بورس ارتباطی ندارد.

وی با بیان اینکه علاوه بر سازمان بورس، 
اراده جدی  و  عزم  نیز  دولت سیزدهم  در 
سودآوری  و  تولید  از  حمایت  راستای  در 
شرکت های سهامی وجود دارد، گفت: زیرا 
دولت هم می داند که رونق بازار سرمایه 
دنبال  به  را  جدی  اثر  دو 
نخست  داشت؛  خواهد 
می تواند بخش عمده ای 
دولت  دارایی های  از 
و  کند  محافظت  را 
افزایش  سبب  ثانیاً 
سرمایه سهامداران 
حاضر در این بازار 

می شود.

جامعه

انرژی

رییس کانون بازنشستگان سازمان تامین تهران درباره رقم 
عیدی و میزان افزایش حقوق ۱۴۰۱ بازنشستگان توضیح 
داد. علی دهقان کیا درباره رقم عیدی امسال بازنشستگان 
گفت: هنوز برای تعیین تکلیف رقم عیدی بازنشستگان 
هیچ اقدامی انجام نشده است و پارسال بازنشستگان به 

اندازه حقوق یک ماه عیدی دریافت کردند.
افزایش عیدی  برای  این که پیشنهادی  به  اشاره  با  وی 
بازنشستگان، افزود: در این خصوص پیگیری هایی دارد 
صورت می گیرد که بازنشستگان هم باید مثل شاغلان 

عیدی دریافت کنند.
رییس کانون بازنشستگان سازمان تامین تهران عنوان کرد: 
در حال حاضر شاغلان حداقل دو ماه و حداکثر سه ماه 
حداقل دستمزد عیدی دریافت می کنند، اما وقتی افراد 
بازنشسته می شوند، به یک باره همه این ارقام افت پیدا 

می کند و فقط یک ماه عیدی پرداخت می کنند.
دهقان کیا متذکر شد: البته پارسال به اندازه یک ماه حداقل 
حقوق عیدی پرداخت شد و سال های ماقبل آن، کمتر از 
این بود. در هر صورت افزایش عیدی کارگران پیگیری 
می شود و منتظر هستیم که ببینیم دولت در این خصوص 

چه خواهد کرد.
در  تهران  تامین  سازمان  بازنشستگان  کانون  رییس 
خصوص میزان افزایش حقوق سال آینده بازنشستگان نیز 
گفت: افزایش حقوق مربوط به شورای عالی کار است. طبق 

ماده ۱۱۱ قانون کار که حداقل بگیران هستند، ارتباط پیدا 
می کند به تصمیمی که در شورای عالی کار گرفته می شود.

دهقان کیا افزود: شورای عالی کار تاکنون هیچ تصمیمی 
در رابطه با حداقل دستمزد نگرفته است و هر تصمیمی که 
شورا بگیرد و در نهایت سه گروه کارگری، کارفرمایی و دولت 
به توافق برسند، آن را مبنای حداقل دستمزد بازنشستگان 
قرار می دهند و در رابطه با سایر سطوح نیز بعدا سازمان 
تامین باید از طریق دولت پیگیری کنند که به یک توافقی 

برسند.
رییس کانون بازنشستگان سازمان تامین تهران در ادامه 
عنوان کرد: در حال حاضر وضعیت درآمدی بازنشستگان 
تقریبا یک سوم سبد هزینه خانوار است و در یک شرایط 
بسیار سختی به سر می برند. بازنشستگان با توجه به این که 
۳۰، ۳۵ سال کار کرده اند، اما امروز در شرایط مناسبی 
زندگی نمی کنند و تمام ظرفیت هایشان پر است و به 

سختی زندگی شان تامین می شود.
وی تاکید کرد: انتظار ما از دولت فعلی، آقای رییسی و 
آقای عبدالملکی به عنوان وزیر کار که رییس شورای عالی 
کار نیز است، این است که باز دوباره به ما این وعده را 
ندهند که در آینده قرار است با کم کردن تورم، سبد هزینه 

خانوار را بالا ببریم و سفره خانوار را پررنگ تر کنیم.
رییس کانون بازنشستگان سازمان تامین تهران متذکر شد: 
تاکنون از این وعده ها زیاد داده شده، اما هیچ کدام از این 

وعده ها اتفاق نیفتاد که ما بدانیم که دولت می تواند تورم 
را پایین آورد. در ماده ۴۱ قانون کار دو بند وجود دارد. یک 
بند، تورم بانک مرکزی است و بند دوم می گوید اگر این 
تورم جواب گوی سفره خانوار نبود، باید از سبد هزینه خانوار 

استفاده کنیم.
وی یادآور شد: در حال حاضر سبد هزینه خانوار ۱۲ میلیون 
تومان است. ما افزایش تا این حد را نداریم، اما فاصله 
حقوق بازنشستگان تا این عدد، یک سوم است و حقوق 
بازنشستگان، فقط ۱۰ روز ماه را تامین می کند. اما من 
معتقدم که این شکاف بیشتر از این نباید شود. دولت 
امسال باید کاری کند که این شکاف بیشتر نشود و اگر این 

شکاف بیشتر شود، قابل تحمل نیست.

مدیرعامل شرکت تولید نیروی برق حرارتی اعلام کرد 
که، روزانه حدود ۳۲ میلیون لیتر مازوت در نیروگاه 
در  طرزطلب  محسن  شود.  می  مصرف  کشور  های 
و  مازوت  میزان مصرف  به  اشاره  با  گویی،  و  گفت 
میزان  کرد:  اظهار  کشور،  های  نیروگاه  در  گازوئیل 
مصرف گازوئیل در نیروگاه، بسته به آنکه چه میزان 
طور  به  اما  است  متفاوت  کنند  تامین  بتوانند  گاز 
متوسط ۳۰ تا ۳۵ میلیون لیتر گازوئیل در نیروگاه 

ها مصرف می شود.
وی در پاسخ به این سوال که آیا نیروگاه ها برای تامین 

گازوئیل و یا مازوت با مشکل مواجه هستند؟  گفت: در 
شرایط کنونی هیچ مشکلی برای تامین این دو سوخت 
وجود ندارد اما نگران این مساله هستیم که با سرد شدن 
مواجه شویم  با مشکلاتی  گاز  افزایش مصرف  و  هوا 
لذا باید برای آن شرایط نیز آمادگی صد درصدی داشته 

باشیم.
مدیرعامل شرکت تولید نیروی برق حرارتی اظهار کرد: 
تامین گاز نیروگاه ها در هفته گذشته بهتر شده است 
شرایط  قبل  سال  به  نسبت  نیز  مایع  سوخت  ذخیره 
مناسب تری دارد اما نگرانی ها نیز وجود دارد که با افزایش 

مصرف گاز خانگی و سرد شدن هوا با مشکلاتی مواجه 
شویم لذا جلساتی را در حال برگزاری داریم تا مشکلی 

ایجاد نشود.
- سخنگوی  رجبی مشهدی  رابطه مصطفی  در همین 
صنعت برق - گفت: ۹۵ درصد تولید برق نیروگاه ها با 
سوخت گاز است. بعد از آن با درصدی کمتر از گازوئیل 
گاز  مصرف  که  درصورتی  می شود،  استفاده  مازوت  و 
با  افزایش یابد، نیروگاه ها  در بخش خانگی و تجاری 
محدودیت مواجه شده و به اجبار از سوخت پشتیبان 

استفاده می کنند.

تازه ترین خبر درباره افزایش حقوق سال آینده بازنشستگان؛

بازنشستگان چقدر عیدی می گیرند؟ 

»مدیرعامل شرکت تولید نیروی برق حرارتی« خبر داد:

نیروگاه ها روزانه ۳۲ میلیون لیتر مازوت می سوزانند

راه و مسکن

برخلاف عقیده برخی از مسئولان؛

قیمت مسکن همچنان 
»صعودی« است!

ملی  نهضت  طرح  اجرای  با  معتقدند  مسئولان  برخی 
ماه  اما  می شود  مواجه  قیمت  کاهش  با  بازار  مسکن، 
روند  پایتخت  مناطق  از  بسیاری  در  مسکن  گذشته 

صعودی داشته است.
یکی از مهمترین برنامه های دولت، ایجاد ثبات در بازار 
طرح  قالب  در  ساز  و  ساخت  افزایش  طریق  از  مسکن 
نهضت ملی مسکن بوده که مراحل ابتدایی آن اجرایی 
شده است . بسیاری از مسئولان  معتقدند اجرای این 
طرح منجر به کاهش قیمت مسکن  و ایجاد ثبات در بازار 
خواهد شد  اما تا کنون  آمار ها حاکی از افزایش قیمت 

مسکن در بسیاری از مناطق پایتخت است.
از سوی سامانه  ارائه شده  آمار های  تازه ترین  اساس  بر 
املاک و اسکان،  بازار مسکن تهران بر خلاف سال های 
گذشته که به طور معمول در نیمه دوم سال با تثبیت 
قیمت یا کاهش قیمتی مواجه می شد امسال در یکی دو 
ماه گذشته روند صعودی داشته و قیمت ها در بسیاری از 

مناطق شهر افزایش  داشته است.
طبق بررسی های انجام شده در آبان ماه امسال متوسط 
قیمت ملک در تهران به ۳۲ میلیون و ۹۰۰ هزار تومان 
رسیده که نسبت به ماه قبل ۱.۲ درصد و نسبت به مدت 
است.  داشته  رشد  مشابه سال گذشته هم ۱۷.۷ درصد 
همچنین میزان معاملات مسکن بسیار افزایش یافته به 
طوری که طبق بررسی های صورت گرفته تعداد معاملات 
انجام شده در این ماه حدود ۷.۳ هزار فقره بوده که در 
رشد  درصد  مهرماه ۳۳.۵  یعنی  گذشته  ماه  با  مقایسه 

داشته است.
براساس این گزارش برخلاف این آمارها، اما محمود زاده 
معاون مسکن وزیر راه وشهرسازی معتقد است که بازار 
مسکن در شهر تهران با اجرای طرح نهضت ملی مسکن 
به سمت ثبات  و کاهش قیمتی رفته و به طور قطع 
بود.  خواهیم  روبرو  ها  قیمت  تثبیت  با  سال  پایان  تا 
همچنین مصطفی قلی خسروی رئیس اتحادیه مشاوران 
املاک کشوری هم با این نظر موافق بوده و چندی پیش 
هم خبر از کاهش قیمت مسکن در بسیاری از مناطق 

تهران داده بود.
این  مستاجران  همچنین  و  خریداران  از  بسیاری  اما 
موضوع را رد کرده اند. در همین رابطه تعدادی از مشاوران 
املاک اطراف تهران اعلام کرده اند قیمت مسکن اطراف 
کاهش  درصد   ۱۰ تا  گذشته  ماه  دو  در  پایتخت  تهران 
یافته و در مقابل، معاملات حدود ۱۰ درصد رشد داشته 
تومان  میلیون   ۷۰۰ نقدینگی حدود  با  است. همچنین 
بجز پردیس می توان در اکثر شهر های استان های تهران و 

البرز، مسکن خریداری کرد.
بازار مسکن سال هاست روند افزایشی دارد و خریداران 
ساخت  خصوص  در  شده  داده  های  وعده  با  امیدوارند 
مسکن حداقل بازار روند ثابت و متعادلی در پیش بگیرد. 
ملی  نهضت  طرح  اجرای  دید  و  ماند  منتظر  باید  حال 

مسکن می تواند ثبات را به بازار برگرداند یا خیر.

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »مژگان فرخ پی«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد
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استان ها
12۵0 پرستار در سال گذشته درخواست مهاجرت کرده اند؛ معادل 30 دانشکده پرستاری!

معاون پرستاری وزارت بهداشت گفت: در سال ۹۹ حداقل ۱۲۵۰ نفر از سازمان نظام پرستاری درخواست برای 
مهاجرت کرده اند، البته تخمین زده می شود این عدد بیشتر باشد. اگر تخمین ۱.۵ تا ۲ برابری را داشته باشیم و 
اگر میانه را ۱۵۰۰ نفر در نظر بگیریم، می توان این طور گفت که معادل ۳۰ دانشکده پرستاری که نیروی انسانی 

را تربیت می کنند، مهاجرت داریم و این زنگ خطری برای نظام سلامت است.

لرستان

»رئیس جمهور« در دیدار 
با پرستاران لرستان:

وزارت بهداشت مشکلات 
پرستاران را پیگیری کند

پرستاران  جمهور  رئیس 
و  مهربانی  ایثار،  الگوی  را 
با  و  کرد  توصیف  صبوری 
بر  دولت  اهتمام  به  اشاره 
پرستاران  مشکلات  رفع 
و  بهداشت  وزارت  گفت: 
درمان وظیفه دارد مشکلات 
پرستاران را تا رسیدن به نتیجه 
نهایی با جدیت پیگیری کند.

آیت الله سید ابراهیم رئیسی روز جمعه در جریان سفر به 
استان لرستان در دیدار صمیمی با جمعی از پرستاران لرستان 
که دانشگاه های علوم پزشکی سراسر کشور نیز به صورت 
ویدئوکنفرانس در آن شرکت داشتند با تبریک ولادت حضرت 
زینب کبری)سلام الله علیها( و روز پرستار گفت: شخصیت 
بانوی گرامی اسلام حضرت زینب کبری)سلام الله علیها( الگوی 

بی بدیلی برای همه مردان و زنان جامعه است.
رئیس جمهور خاطرنشان کرد: بصیرت، روشن بینی، نقش 
آفرینی در عاشورا و رساندن پیام عاشورای حسینی از ابعاد 
برجسته شخصیت این بانوی گرامی اسلام است و ایشان 
بهترین الگو در اخلاص، عمل صالح، مهربانی به دیگران و 
دگرخواهی در پرتو خداخواهی هستند و امروز پرستاران عزیز 
ایران به خوبی درس ایثار و فداکاری و دگرخواهی را از حضرت 

زینب کبری)سلام الله علیها( آموخته اند.
رئیسی با قدردانی از تلاش و فداکاری شبانه روزی کادر درمان 
و به ویژه پرستاران در مقابله با بیماری کرونا گفت: شاید اگر 
کرونا وجود نداشت نقش پرستاران اینقدر برجسته نمی شد و 
حقیقتاً کرونا آزمونی برای همه دستگاه های متولی مقابله با 
کرونا بود و در این آزمون جامعه پرستاری کشور خیلی خوب 

درخشید و موفق و سربلند شد.
از  بسیاری  که  است  حالی  در  این  افزود:  جمهور  رئیس 
کشورهای مدعی توسعه یافتگی، دارو و تجهیزات پزشکی را در 

فرودگاه از یکدیگر سرقت می کردند.
رئیسی تاکید کرد: همه دستگاههایی که می توانند دردرمان 
بیماری کرونا تلاش کنند، از مسئولیت دارند و در این عرصه 

جامعه پرستاری کشور در خط مقدم خدمت رسانی قرار دارد.
رفع مشکلات  بر ضرورت  تاکید  با  ادامه  در  رئیس جمهور 
پرستاران تصریح کرد: مشکلات مربوط به پرستاران حتما باید 
حل و فصل شود و در این زمینه وزارت بهداشت و درمان وظیفه 

دارد این موضوع را تا رسیدن به نتیجه نهایی پیگیری کند.
رئیسی با اشاره به صبر و تحمل بالای پرستاران اظهار داشت: 
کسی که به عنوان بیمار به بیمارستان مراجعه می کند نباید 
مشکل دیگری بر وی اضافه شود و امیدوارم جامعه پرستاری 
همواره با مهربانی و با آستانه تحمل بالا با بیماران برخورد کنند.
رئیس جمهور تاکید کرد: اگر فردی برای انجام امور خود به 
کارکنان دولت و نظام اداری کشور مراجعه کرد حتما باید با 
روی خوش، پاسخ به موقع و کامل به وی داده شود و همه 
باید بدانیم که قبل از اینکه به مردم پاسخگو باشیم در محضر 
خداوند متعال پاسخگو هستیم و همه رفتار و کردار ما در 

محضر الهی ثبت می شود.

البرز

»امام جمعه کرج« مطرح کرد:

مطالبات پرستاران نباید مورد غفلت قرار گیرد
عبادی  نماز  خطبه های  در  همدانی  حسینی  آیت الله 
امام  آذرماه در مصلای بزرگ  سیاسی جمعه دوازدهم 
زینب  حضرت  ولادت  به  اشاره  با  کرج  )ره(  خمینی 
سلام الله علیها در سال پنجم هجری قمری، بیان داشت: 
در کسب  که  است  بانویی  ولادت  پنجم جمادی الاول 
کمالات و رسیدن به مقامات بلند معنوی، جایگاه رفیعی 
دارد و خود نیز دستگیری دارد و در این زمان انسان هایی 
مخلص باروح بلند و الهی برای دفاع از این حریم نورانی 
به مقامات بلند معنوی رسیدند و عرشی شدند که خدای 
تعالی بر درجات همه مدافعان حرم زینبی بخصوص حاج 

قاسم افزوده بگرداند.
آیت الله حسینی همدانی با تأکید بر اینکه این روحیه و 
این روش برای همه بشر بخصوص بانوان امروز جامعه 
ما باید الگو باشد در تبعیت از رهبر جامعه، تصریح کرد: 
باید به تذکراتی که درباره بانوان برای مصون ماندن از 
هجمه شدید دشمنان بیان فرمودند و آنچه برای مبارزه با 
نقشه های شوم بیگانگان برای به ضلالت کشیدن و گمراه 
کردن بانوان لازم است را دستور دادند، موبه مو انجام شود 

تا نتیجه قابل رؤیت باشد.
یکی  اینکه  بابیان  ادامه  در  آیت الله حسینی همدانی 
از عوامل مهم در بهبودی سریع بیماران این است که 
روحیه خود را از دست ندهند و بیماری را آخر کار خود 
آرامش  به  افرادی که می توانند  بین  در  ندانند، گفت: 
روحی بیمار کمک جدی کنند و روحیه اش را بالا ببرند، 
پرستاران هستند. پرستاری که خود شاید ده ها مشکل 
دارد اما با عشق و علاقه و وجدان کاری، اقدام به مراقبت 
مهربانی  و  بامحبت  و  می کند  بیماران  از  نگهداری  و 
حرف ها و درد دل ها را می شنود و به موقع اقدامات لازم 
را انجام می دهد، جا دارد که از او تقدیر کرد و خدا قوت 

گفت.
وی در ادامه افزود: اگر پرستار در حین کار و مشغول 
خدمت بودن، نیت خود را خالص و الهی کند یعنی 
فقط برای این نباشد که ساعت کاری را پر و رفع 

تکلیف کند، مدت تلاش او، برایش عبادتی بزرگ ثبت 
می شود و جا دارد که بنده بار دیگر از مجموعه پزشکی 

و کادر درمان و به خصوص پرستاران عزیز 
جلوات  کرونانی،  دوران  این  در  که 

به  خود  از  فراوانی  به یادماندنی 
یادگار گذاشتند و شهدایی هم 

تقدیم کردند که هرگز از ذاکره 
ملت بیرون نخواهد رفت، 

تبریک و خدا 

قوت عرض می کنم. البته حضرت آقا مطالبی را راجع 
به خدمت رسانی و مشکلات معیشتی پرستاران بیان 

فرمودند که نباید مورد غفلت قرار گیرد.
در بخش  البرز  استان  فرهنگ عمومی  رئیس شورای 
دیگری از بیانات خود با اشاره به مذاکرات هسته ای، 
اروپائی  گفت: در این دوره نه آمریکا و نه کشورهای 
کاری با اصل مذاکره ندارند و دنبال حواشی هستند. ایران 
روی مواضع خود ازجمله رفع تحریم های ظالمانه مغایر 
با برجام به همراه تضمین های لازم ایستاده است که 
اگر موردپذیرش قرار گیرد بر راستی آزمائی اقدامات هم 

اصرار دارد.
آیت الله حسینی همدانی ادامه داد: یعنی این سه مورد 
جزو اصول اولیه است؛ رفع تحریم ها بالمره، تضمین هایی 
که لازم است و بعد راستی آزمایی و همین مقاومت بر 
خواسته ها اروپا را منفعل و به اختلاف شدید انداخته و 
آمریکا را عصبانی کرده است. این که آمریکا از ما عصبانی 
است باعث افتخار است و این کلام همیشه زنده مرحوم 
شهید آیت الله بهشتی را به یاد می آورد که از ما عصبانی 

باش و از این عصبانیت بمیر.
خود  اینکه  بر  تأکید  با  کرج  جمعه  نماز  خطیب 
بحث  که  موقت  توافق  طرح  روی  هم  آمریکائی ها 
انحرافی و طرحی غیر جامع در رفع همه تحریم هاست 
اصرار دارند چون اصلاً اعتقادی به برجام و حل مسئله 
ندارند و دنبال امتیاز گیری هستند، گفت: مسیری که 
تیم مذاکره کنندگان می روند تا اینجا درست است و خدا 
قوت می گوییم و ان شاءالله با همین روش جلو بروند 
تا نتایج مطلوب برای ملت 

حاصل شود.
حسینی  آیت الله 
بخش  در  همدانی 
اشاره  با  دیگری 
آذرماه  نوزدهم  به 
تشکیل  سالروز 
انقلاب  عالی  شورای 
به فرمان  فرهنگی 
خمینی  امام  حضرت 
رحمه الله علیه در 
 ،۱۳۶۳ سال 
 : گفت
ئل  مسا

فرهنگی یکی از مهم ترین مسائل هر جامعه ای است؛ 
در  باورها  و  اعتقادات  دین،  نظیر  مختلفی  عوامل  و 

شکل گیری و تداوم فرهنگ ها تأثیرگذار است.
دیگری  بیان  انقلاب  رهبر معظم  افزود:  ادامه  در  وی 
در کشور صورت می گیرد  که  کارهایی  که همه  دارند 
باید پیوست فرهنگی داشته باشد که این مطلب بسیار 
که  می کنند  کارهایی  بعضاً  متأسفانه  و  است  مهمی 
فرهنگی است اما همان کار فرهنگی پیوست فرهنگی 
ندارد یعنی ضد فرهنگ است؛ مؤسساتی را که می سازند، 
شرکت هایی را که درست می کنند، حتی پل که می زنند یا 
گاهی فروشگاه که می زنند، این ها باید پیوست فرهنگی 

داشته باشد که بیشتر اوقات مورد غفلت است.
آیت الله حسینی همدانی در ادامه افزود: نکته دیگر را 
در دیدار با هیئت دولت فرمودند: در مسئله فرهنگ و 
رسانه، به گمان بنده، ساختار فرهنگی کشور نیاز به یک 
بازسازی انقلابی دارد. )پس به وضعیت فرهنگ حتماً 
داشته  پیوست  کرد که حتی همه مسائل  باید دقت 
باشد( ما مشکل داریم در ساختار فرهنگی کشور؛ و یک 
حرکت انقلابی لازم است. البتّه حرکت انقلابی، یعنی 
خردمندانه و عاقلانه. معنای انقلابی بودن، بی هوا حرکت 

کردن و بی حساب حرکت کردن نیست.
وی بابیان اینکه رهبر معظم انقلاب در حکم اخیرشان به 
شورای عالی انقلاب فرهنگی هم سرفصل های جدیدی 
را بیان فرمودند که باید مدنظر مسئولین فرهنگی کشور 
باشد، گفت: رهبری در این حکم به مؤلفه های تمدن 
سازی به آرایش فرهنگی و امثال این ها اشاره کردند 
و اینکه روح حاکم بر فرهنگ باوری و فرهنگ سازی 

در جامعه به محتوای انقلابی و متولیان انقلابی است.
رئیس ستاد امربه معروف و نهی از منکر استان البرز در 
ادامه گفت: آقا دو نکته مهم فرمودند؛ محتوا و متولی 
انقلابی که در حقیقت در تعبیر ایشان روح مهندسی 
ما  اگر  است؛  آن  انقلابی  محتوای  وجود  به  فرهنگی 
از مدیریت فرهنگی در کشور می کنیم که الآن  بحث 
ما  خود  استان  در  و  شروع شده  کار  این  است  مدتی 
هم شروع شده و کارهایی را در این رابطه انجام دادیم 
که به مرور و به مناسبت اعلام خواهد شد، روح این 
مهندسی فرهنگی به محتوای انقلابی آن است که توسط 
محتوای  الا  و  کنیم؛  اجرائی  می توانیم  انقلابی  مدیر 
انقلابی داشته باشیم اما دست آدمی بدهیم که بی حال 
است و روحیه جهادی و انقلابی ندارد، محتوا را دود 

می کند می رود هوا و از بین می برد.

فرشید گله داری

 نویسنده و خبرنگار

استاندار البرز گفت: این استان در ابتدای تاسیس اعتبارات 
لازم را برای ارتقای زیرساخت های یک استان دریافت نکرده 
است. با این اوصاف  با ضعف جدی در بحث زیر ساخت 
های البرز مواجه هستیم . وی ادامه داد: رفع  بسیاری از 
مشکلات البرز در گرو تدابیر کلان کشور است ولی در این 
مسیر از هیچ کوششی دریغ نخواهیم کرد. در خصوص 
محرومیت های استان در بسیاری از سرانه ها در حضور 
ویژه  توجه  درخواست  و  کردم  صحبت  جمهور  رییس 
به البرز را داشتم. اکنون میراث دار ضعف ها و کوتاهی 
های گذشته نیز هستیم از این رو به یک زمان منطقی و 

اعتبارات ویژه برای حل مشکلات نیاز داریم.
و  از ظرفیت بخش خصوصی  باید  البرز گفت:  استاندار 

خیرین برای ارتقا استان در حوزه های مختلف بهره برداری 
کنیم که شخصا در این رابطه وارد میدان شده ام. این 
اراده را در خود می بینم که با وقت گذاشتن و پیگیری، 
موضوعات استان را دنبال کنم، نمی توانم تعهد کنم که 
تمام مشکلات حل می شود ولی می توانم قول بدهم که 

تمام توان خود را برای آبادانی البرز می گذارم.
وی  گفت: در شرایط فعلی که سران قوا با هم متحد و 
یکپارچه شده اند ما نیز در استان البرز باید با وحدت و 
همبستگی و روحیه جهادی و انقلابی استان را متحول 
کنیم و به سمت شکوفایی و پیشرفت برویم، مردم باید 
بدانند که مسوولان دلسوزانه به پیگیری مطالبات آنان می 

پردازند و این امر امید و نشاط اجتماعی ایجاد می کند.

»استاندار البرز« مطرح کرد:

البرز زیر ساخت های یک استان را ندارد
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فرهنگی

گزارش

تعداد بازیگرانی که برای اجرای نقشی که به عهده آنها 
خارق العاده ای  و  عجیب  کار های  است،  شده  گذاشته 
می کنند ،کم نیستند. برخی از آنها پا را فراتر می گذارند و 
باعث می شوند، نامشان در تاریخ سینما باقی بماند. تعداد 
این  دسته از بازیگران در هالیوود کم نیست و همه آن ها 
توانستند با کار های خود تعجب همگان را برانگیزند و حتی 

شهرتشان را چندین برابر کنند.
در ادامه فهرستی از بازیگرانی را ببینید که خودشان را بیش 

از حد برای نقششان آماده کرده بودند.
۱ - لئوناردو دی کاپریو: بیایید با یکی از افراطی ترین مثال ها 
شروع کنیم. لئوناردو دی کاپریو برای آماده شدن برای بازی 
در فیلم »از گور برگشته« )The Revenant(، به معنای 
واقعی کلمه درون لاشه یک حیوان خوابید. او در بیابان 
اردو زد، برای شنا در رودخانه های یخ زده رفت و گاومیش 
کوهان دار خام خورد. آماده شدن او ارزشش را داشت 

چراکه بازی او مورد تحسین بسیاری از منتقدان 
قرار گرفت و در نهایت اولین اسکارش را برای 

این نقش برد.
۲ - کریستوفر لی: کریستوفر لی احتمالًا 
یکی از آماده ترین بازیگران برای فیلم های 
فانتزی و یکی از طرفداران بزرگ »ارباب 
حلقه ها« بود.وقتی برای بازی در نقش 
شد،  انتخاب  فیلم ها  در  سارومان 
کتاب ها را هر سال بازخوانی می کرد. 

لی تنها بازیگر سری فیلم های »ارباب 
حلقه ها« بود که واقعا تالکین را ملاقات 

کرد. او همیشه دوست داشت در این فیلم ها 
بازی کند.حتی نقش های جادوگرانه ای را به عهده 

گرفت تا ثابت کند که انتخاب خوبی خواهد بود. علاوه بر 
این، او عکس هایی از خودش که لباس جادوگر پوشیده 

بود، برای پیتر جکسون فرستاد.
۳ - بری لارسن: بری لارسن برای آماده شدن ایفای نقش 
یک مادر جوان اسیر در فیلم »اتاق« )Room(، یک ماه  
در خانه اش ماند. با روانشناسان ملاقات کرد تا در مورد 
آسیب های اسارت بیاموزد،برای شخصیتش یادداشت های 
روزانه نوشت و در شخصیت کلاژ ساخت. لارسن هفته های 
قبل از فیلمبرداری با بازیگر نقش پسر خود در فیلم »اتاق« 
یعنی جاکوب ترمبلی معاشرت می کرد، اسباب بازی هایی 
را که روی پرده ظاهر می شد درست می کرد، در صحنه 
فیلمبرداری بداهه گویی  و قبل از خواب با او لگو بازی 
می کرد. سخت کوشی او نتیجه داد و  برنده اسکار بهترین 

بازیگر زن در سال ۲۰۱۶ شد.
۴ - جرد لتو: لتو برای بازی در نقش جوکر، هدایای عجیبی 
را برای سایر بازیگران )مانند یک موش زنده( فرستاد و از 
تعامل با آنها اجتناب کرد. او گراز مرده ای را برای ایجاد 
پویایی، ایجاد یک عنصر شگفت انگیز، خودانگیختگی و 
شکستن هر نوع دیواری که ممکن است آنجا باشد، به 
صحنه آورد، زیرا جوکر، به نظر او، به مردم احترام نمی گذارد. 

به گفته ویولا دیویس، او در 
»سرسپردگان«  واقع 

یا نوکر ها را برای 
تحویل هدایای 

خود فرستاد. 
در  لتو 
اینستاگرام 

اربابان  از 
مخدر  مواد 
الگو می گرفت 
این نقش  از  تا 
بگیرد.با  الهام 
مرتکب  که  افرادی 
جنایات وحشتناکی شده اند 
در  طولانی  دوره های  برای  که  افرادی  و 
دیوانه خانه ها بودند، ملاقات کرد. او حتی خنده جوکر خود 
را در اطراف منهتن تمرین کرد. همچنین گزارش شده 
است که او پس از فیلمبرداری یک صحنه در یک زندان، 

درخواست کرده است که یک شب در آنجا حبس شود.
۵ - دنیل دی-لوئیسک دنیل دی-لوئیس به خاطر متد 
اکتینگ و تمام تلاشش در آماده شدن برای نقش هایش 
نمونه ها،  افراطی ترین  از  یکی  شاید  اما  است،  مشهور 
نیویورکی ها«  در »دار و دسته  بازی  برای  او  آماده شدن 
)Gangs of New York( باشد. او به معنای واقعی کلمه 
در اطراف رم قدم می زد و با غریبه ها دعوا می کرد. علاوه بر 
این، او یک شاگرد قصاب واقعی شد و در نهایت برای کارش 

نامزد جایزه اسکار شد.
۶ - لیدی گاگا: یکی دیگر از نمونه های اخیر بازیگری که 
واقعاً برای نقش خود آماده شده است، لیدی گاگا در »خانه 
گوچی« )House of Gucci( است. اول از همه، او ۱۸ ماه در 
شخصیت ماند، حتی زمانی که دوربین در حال فیلمبرداری 
نبود و در ۹ ماه از آن لهجه استفاده کرد. گاگا ویدئو هایی از 
روباه ها و پلنگ ها را تماشا کرد تا آن ها را برای این نقش 
هدایت کند و به گونه ای شروع به زندگی کرد که به هر 
چیزی که )او( به آن نگاه می کرد، متوجه می شد که 

کجا و چه زمانی می تواند پول را ببیند.
۷ - تام کروز: وقتی آن رایس، نویسنده کتاب 
 Interview With( »مصاحبه ای با خون آشام«
قرار  کروز  تام  که  شنید   )the Vampire
است نقش لستَت را در فیلم اقتباس 
گرفته شده از این کتاب بازی کند، خیلی 
ناراحت شد. به نظر می رسید که تام کروز 
از این حرف ناراحت شده بود و نه تنها 
تصمیم گرفت کتاب را بخواند، بلکه تمام 
کتاب های رایس را خواند، نواختن پیانو را یاد 
گرفت، وزن کم کرد و به پاریس سفر کرد تا سبک 
زندگی شخصیتش را به طور کامل درک کند. رایس در 
مصاحبه خود بعد از دیدن فیلم »مصاحبه ای با خون آشام« 

گفت: فکر می کنم تام کار خارق العاده ای انجام داده است.
۸ - جنیفر هادسون: جنیفر هادسون سال ها قبل از مرگ 
آرتا فرانکلین توسط خود او برای ایفای نقشش در فیلم 
زندگینامه این خواننده انتخاب شد. در واقع، آن ها سال ها 
به صورت هفتگی ملاقات می کردند تا درباره گذشته و 
و  ویدئو های قدیمی  او صحبت کنند. هادسون  نقش 
فیلم های تاریخی اجرای آرتا را با دقت بازبینی کرد و با 

مربیان آواز کار کرد تا آرتا را کاملاً به تصویر بکشد.
۹ - ناتالی پورتمن: در نهایت، ناتالی پورتمن بیش از یک 
سال برای به تصویر کشیدن یک بالرین در فیلم »قوی 
سیاه« )Black Swan( آموزش دید. در شش ماه اول، او 
قدرت خود را با چند ساعت در روز افزایش داد، سپس 
به تمرین پنج ساعت در روز و بعداً هشت ساعت روی 
آورد. او روزی ۳۰ دقیقه را صرف تمرینات پا می کرد. همه 
این ها باعث افتادن ناخن های پای او شد و حتی در حین 
لیفت یک دنده او در رفت. پورتمن درباره این تجربه گفت: 
شب هایی بود که فکر می کردم به معنای واقعی کلمه 
می میرم، اما همه این ها نتیجه داد و او برای این نقش 

برنده اسکار شد.

از تعجب مخاطبان تا افزایش چند برابری شهرت؛

۹ بازیگری که خود را بیش از حد برای نقششان آماده کردند

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »میرصلاح حسینی«
 - پیشکسوت سینما و تلویزیون - را گرامی می دارد

میراث فرهنگی

»وزیر میراث فرهنگی، گردشگری
 و صنایع دستی«:

مسجد جامع عتیق موزه معماری 
ایران است

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی جمعه در 
دومین روز سفر خود به اصفهان، ضمن بازدید از  مسجد 
جامع عتیق ، این اثر را دایرة المعارفی با بیش از هزار و 
ای  موزه  این مسجد  و گفت:  قدمت خواند  سیصد سال 
بیانگر  و  گذاشته  ادوار  معماری  مختلف  های  سبک  از 

توانمندی و هنر نیاکان ما است. 
سید عزت الله ضرغامی دومین روز سفر خود را در اصفهان 
با دیدار از قسمت های مختلف مسجد جامع عتیق، یکی 
از کهن ترین مساجد اصفهان آغاز کرد و در این بازدید، یکی 
از تورهای گردشگری اسپانیایی بازدید کننده از این مسجد 
را همراهی کرد. مسجد جامع عتیق، یکی آثار معماری و 
میراث فرهنگی ارزشمند اصفهان است که به دلیل دربرگیری 
آثار و سبک های مختلف معماری از دوره سلجوقی به این 

سو، به موزه معماری و خوشنویسی  ایران مشهور است.
وزیر میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی بعد از دیدار 
از مسجد جامع عتیق در قلب بافت کهن شهر، از ساختمان 
در حال تکمیل اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی استان اصفهان در ابتدای خیابان چهارباغ عباسی 

بازدید کرد. 
گردشگری  میراث فرهنگی،  وزیر  ضرغامی  عزت الله  سید 
آثار  از  بازدید  بمنظور  پنجشنبه  بعدازظهر  و صنایع دستی 
تاریخی اصفهان و محورهای گردشگری به این شهر سفر 

کرد.
وی از کارگاه مرمتی گنبد مسجد جامع عباسی و بازارچه 
صنایع دستی حسن آباد در جوار میدان نقش جهان دیدن 
کرد. همچنین وزیر مراث فرهنگی ، گردشگری و صنایع 
دستی با نمایندگان مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی 
و برخی از فعالان میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی 

دیدار و گفت و گو کرد.  
یکی از دغدغه های فعالان میراث فرهنگی، صنایع دستی 
فرهنگی،  میراث  مدیرکل  انتخاب  اصفهان  گردشگری  و 
گردشگری و صنایع دستی بود که در دیدار با وزیر میراث 
فرهنگی گردشگری و صنایع دستی مطرح و قرار شد در 
روزهای آینده با اجماع نظر کارشناسان هر سه حوزه، مدیرکل 

میراث فرهنگی اصفهان اعلام شود. 
و  کارشناسان  از  جمعی  اخیر  های  ماه  در  همچنین 
مانند  تهدیدهایی  به  نسبت  فرهنگی  میراث  دوستداران 
فرونشست زمین برای آثار تاریخی اصفهان اظهار نگرانی 
کردند و بنابراین در ۲۲ آبان امسال دفتر رئیس جمهوری در 
نامه ای دستور رییس جمهوری مبنی بر عزیمت به اصفهان 
را به وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری ابلاغ 
کرد. حال باید دید، شرایط وزارت میراث فرهنگی، صنایع 
دولت سیزدهم چه  وزیر  با مدیریت  و گردشگری  دستی 
خواهد شد. وزارتخانه ای که از اهمیت بسیار بالایی برخوردار 

است.

سینما و تئاتر

فیلم سینمایی »کشتن خواجه« در بخش مسابقه بیست 
 )SLAMDANCE( دنس«  »اِسلم  جشنواره  وهشتمین 
این فستیوال می پردازد.  آثار  با دیگر  آمریکا به رقابت 
این جشنواره از ۲۰ تا ۳۰ ژانویه ۲۰۲۲ )اول تا ۱۱ بهمن 
سیتی  پارک  شهر  در  آمریکا  یوتای  ایالت  در   )۱۴۰۰
برگزار می شود و برای نخستین بار در تاریخ ۲۸ ساله 
این جشنواره، یک فیلم بلند ایرانی برای حضور در آن 

انتخاب شده است. 
در بخش مسابقه با نام رهایی )Breakout( فقط ۶ فیلم 
از ایران، آمریکا، آلمان، استرالیا و کانادا حضور دارند. این 
آثار برای بدست آوردن جایزه بهترین فیلم با یکدیگر به 
رقابت خواهند پرداخت. فستیوال اسِلم دنس رقیب سنتی 
فستیوال ساندنس است که این دو جشنواره  در یک زمان 
برگزار شده و محل برپایی آنها در شهر پارک سیتی روبروی 

یکدیگر و در یک خیابان است.

صنعت  در  نامداری  کارگردان های  کاشف  جشنواره  این 
سینماست که فیلم های آنها برای اولین بار در این فستیوال 
به نمایش درآمده اند. از میان این فیلمسازان می توان به 
کریستوفر نولان، برادران روسو، آری آستر و  بون جونگ هو 
اشاره کرد. فستیوال اسِلم دنس سومین حضور بین المللی 
»کشتن خواجه« در سه هفته گذشته پس از شب های سیاه 

تالین و گوآ است. 
شهرزاد سیفی تهیه کنندگی این فیلم را بر عهده دارد. 
ابراهیم عزیزی، وحید راد، میثاق زارع، ایمان بسیم، سارا 
محمدی و مه سیما کباری بازیگران این فیلم هستند. 
فیلم »کشتن خواجه« به نویسندگی و کارگردانی عبد 
آبست داستان یک قاتل زنجیره ای را روایت می کند. این 
فیلم محصول شرکت هیچ فیلم است و پخش و فروش 
بین المللی آن را محمد اطبایی در کمپانی مستقل های 

ایرانی برعهده دارد.

بخش مسابقه بیست وهشتمین جشنواره »اسِلم دنس«؛

حضور »کشتن خواجه« در جشنواره سینمایی »اسِلم دنس«



6
روزنامه

شنبه 20 آذر 1400-  شماره 904

ورزشی

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »ایرج دانایی فر«
 - پیشکسوت تیم ملی فوتبال و استقلال - را گرامی می دارد

گزارش

نقطه نظر

در پایانِ هفته دوم رقابت های لیگ برتر گلف؛

پتروشیمی و نفت مسجد سلیمان صدرنشین شدند

»رئیس فدراسیون وزنه برداری«: 

تحقیر وزنه برداری بی سابقه است!

هفته دوم رقابت های لیگ برتر گلف در روزهای پنجشنبه و جمعه 
برگزار شد. در گروه دوم این مسابقات که به گروه مرگ معروف 
است و در حساس ترین دیدار این هفته، سورتمه تهران مقابل ملی 

حفاری اهواز به برتری رسید.
نتایج بازی ها به شرح زیر است:

گروه اول:
هی جو قم-پتروشیمی مسجدسلیمان: مساوی

هیات گلف اصفهان-هیات گلف شاهین شهر اصفهان: مساوی
گروه دوم:

سورتمه تهران ۳- ملی حفاری اهواز ۲
کسری افق هندیجان صفر - نفت مسجدسلیمان ۶

گفتنی است؛ تاراز مسجد سلیمان و منطقه آزاد اروند در این هفته 
استراحت داشتند.

در حال حاضر تا پایان هفته دوم پتروشیمی مسجدسلیمان و 
نفت مسجد سلیمان در هر یک از دو گروه صدرنشین هستند. این 
دوره از رقابت ها با حضور ۱۰ تیم از استان های تهران، خوزستان، 
قم و اصفهان برگزار می شود كه از میان ۱۰ تیم شركت كننده ۶ تیم 

متعلق به خوزستان است.

برنامه هفته سوم گروه اول)۲۵ و ۲۶ آذر(:
تاراز مسجد سلیمان-هی جو قم

پتروشیمی مسجدسلیمان-هیات گلف اصفهان
برنامه هفته سوم گروه دوم:

منطقه آزاد اروند-سورتمه تهران
ملی حفاری اهواز-کسری افق هندیجان

گفت وگویی  در  گلف  فدراسیون  رئیس  عزیزی  حمید  دکتر 
اختصاصی به خبرنگار روزنامه دنیای هوادار گفت: همان طور که 
مستحضر هستید استمرار و تداوم مسابقات بسیار اهمیت دارد و 
برای حفظ آمادگی ورزشکاران به دنبال برگزاری مسابقات قهرمانی 
کشور، بلافاصله سوپرلیگ را استارت زدیم و با حضور ۱۰ تیم در دو 
گروه، در روزهای پنج شنبه و جمعه مسابقات در هفته دوم برگزار 
می شود. وی افزود: این رقابت ها، حساسیت های بسیار بالایی 
داشت خصوصا اینکه همه اتفاقاتی که در بازی های گلف ممکن 

د است بیافتد، در هفته اول رخ افتاد، حول این وان،  و حد
۳۰ تا بردی و ایگل داشتیم.

رئیس فدراسیون گلف تصریح 
کرد: جوانترین بازیکن در ادوار 
لیگ برتر با سن ۱۲ سال در این 
رقابت ها شرکت کرد، همچنین 
مسابقات، بسیار حساس دنبال 
شد که نتایج آن هم تا آخرین 
این  در  نبود،  لحظه مشخص 

هفته هم بازی های بسیار جذابی انجام شد.  وی افزود: در زمین 
تهران مهم ترین بازی بین تیم های سورتمه  تهران و ملی حفاری 
اهواز برگزار شد هر چند در گروه مقابل هم بازی بین تیم های 
پتروشیمی مسجدسلیمان و هی جو قم نیز بسیار حساس بود.  
وی گفت: مهم ترین بحث، مقوله احداث آکادمی ملی فدراسیون 
گلف است که می تواند قلب تپنده گلف باشد، همچنین به محلی 
برای آموزش و برگزاری اردوها شود، امیدواریم که بتوانیم با رفع 
موانع، احداث آکادمی ملی گلف را در مجموعه ورزشی انقلاب 

تهران دنبال کنیم.
رئیس فدراسیون گلف در پایان خاطرنشان کرد: در نهایت از 
مجموعه رسانه ای دنیای هوادار که همواره اخبار گلف را پوشش 
می دهند، قدردانی می کنم. همچنین مهرداد جمشیدی دبیر 

فدراسیون گلف در پاسخ به سوال روزنامه دنیای هوادار در رابطه 
با این که چند استان در این رقابت ها فعال بودند، پاسخ داد: 
در رقابت های لیگ برتر امسال، ۱۰ استان فعال بودند، بواسطه 
وقفه ای که بدلیل شیوع ویروس کرونا در سال های ۹۸ و ۹۹ 
ایجاد شد، امسال لیگ برتر را پرهیجان تر و پرشورتر آغاز کردیم و 
تیم ها در این رقابت ها رقابت تنگاتنگی با یکدیگر دارند. همچنین 
بابک بهادری سرپرست و مربی تیم سورتمه تهران در پاسخ به 
روزنامه دنیای هوادار گفت: سوپرلیگ ۱۴۰۰ را شروع کردیم و 
بعد از مشکلاتی که به واسطه بیماری کرونا به وجود آمد و کلًا 
تعطیل شده بودیم، حالا سوپرلیگ آغاز شده و از بهترین بازیکنان 
کل کشور در این لیگ شرکت کردند و استفاده می شود و همه 
تیم ها، قدر هستند و رقابت قهرمانی خیلی نزدیک است، برای 
تیم سورتمه  تهران که بهترین بازیکنان را در اختیار دارد و نفرات 

همگی  و تیم  ملی هستند  تیم  بازیکنان 
بیشتر از چمپیون های بازیکنان 
هدف  تنها  شده،  استفاده 
قهرمانی است. قول می دهم 
که تیم سورتمه قهرمان لیگ 

خواهد شد.
مولایی  گودرزی  همچنین 
سرمربی تیم باشگاه گلف ملی 
ایران به دنیای هوادار  حفاری 
گفت: این دوره، مسابقات لیگ 
برتر است که تا به حال هشت دوره برگزار شده و در شش دوره 
باشگاه ملی حفاری قهرمان شده است و دو دوره نیز به عنوان 
نایب قهرمانی رسیده است، امسال هم تیم های مدعی بسیار 
قوی هستند به خصوص تیم سورتمه که تیم پرقدرتی را برای 
امسال آماده کرده است، باشگاه سورتمه  تهران قبلا باشگاه سورتمه 
اهواز بوده و یکی از مدعیان اصلی است که با هزینه شخصی 
برادران بهادری اداره می شود و جای تقدیر و تشکر دارد که چنین 
افرادی وارد این ورزش شدند و برای بهبود و پیشرفت ورزش 
گلف سرمایه گذاری می کنند. همچنین حسن کریمیان بازیکن 
تیم سورتمه و مربی تیم ملی گلف جمهوری اسلامی ایران در 
مصاحبه با روزنامه دنیای هوادار گفت: هفته دوم لیگ قهرمانی 
کشور بود، تیم سورتمه در مقابل تیم ملی حفاری اهواز بازی 

کرد، تیم های بسیار خوبی د رقابت ها شرکت کرده اند و امیدواریم 
برگزاری این رقابت ها تداوم داشته باشد. حمید منصوری از 
بازیکنان تیم هی جو قم نیز به دنیای هوادار گفت: نتیجه جدال 
تیم ما در برابر مسجدسلیمان مساوی شد این بازی، دیدار رفت 
بود و بازی برگشت در زمین مسجد سلیمان برگزار خواهد شد، 
زمین ورزشگاه انقلاب زمین مناسبی است و ما متاسفانه در 
قم زمین استانداردی نداریم و در زمین خاکی تمرین می کنیم، 
خوشبختانه فدراسیون و اداره ورزش و جوانان همکاری کردند 
و تیم سوپرلیگی ما را با امکانات خیلی محدودی به این لیگ 
اعزام کردند. همچنین محمدرضا ونکی سرپرست تیم هی جو قم 
در مصاحبه با روزنامه دنیای هوادار گفت: این دوره از مسابقات 
دومین دوره ای است که تیم ما شرکت می کند و جای خوشحالی 
است که تیم ما با بضاعت کمی که دارد توانسته در رقابت هایی با 
این سطح بالا شرکت کند و جایگاهی داشته باشد، از آقای دلاوری 
رئیس هیأت تشکر می کنم و همچنین رئیس و دبیر محترم 
فدراسیون نهایت قدردانی را دارم که واقعا اگر حمایت این عزیزان 
نبود ما نمی توانستیم در این رقابت ها شرکت کنیم، ترکیب تیم 
قم در دقیقه ۹۰ بسته شد، انشاالله با کمک بازیکنان جدیدی که به 
تیم جذب شدند به صعود تیم مان امیدوارتر می  شویم. همچنین 
بهرام آذرپیکان سرپرست تیم گلف پتروشیمی مسجدسلیمان به 
دنیای هوادار گفت: خیلی خوشحالم که سطح مسابقات لیگ برتر 
کشور کیفیت بالایی داشت، خداروشکر تیم ما جوان گرایی کرده 
بود و سعی کردیم از بازیکنان جوان در کنار با تجربه ها در ترکیب 
تیم استفاده کنیم. همچنین ابراهیم نوری عضو باشگاه سورتمه 
تهران در مصاحبه با روزنامه دنیای هوادار گفت: این هفته سورتمه 
میزبان تیم حفاری اهواز بود که با امتیاز ۳ بر ۲ برنده شد، سطح 
کیفی مسابقات بالا بود و تیم ها از بازیکنان تیم ملی بهره بردند. 
عباس قنبری بازیکن تیم سورتمه در مصاحبه با روزنامه دنیای 
هوادار گفت: سطح بازی ها خیلی بالا بود بازی ها فشرده و رقابت ها 
تنگاتنگ بود امیدوارم که در سال آینده هم بازی های بهتری 
داشته باشیم. در پایان نیز، شهرکی مارشال مسابقات به دنیای 
هوادار گفت: مسابقات در سطح خوب و بالایی است، چرا که اکثر 

این تیم هایی که شرکت کردند، جزو بهترین های ایران هستند.

ورزش کشورمان در ادوار گذشته روزگار پُرتلاطمی را پشت سر 
نهاده بود، گاهی کشتی، زمانی وزنه برداری و در برخی مواقع 
سایر رشته های مطرح ورزشی مثل بسکتبال،  والیبال، تکواندو، 
جودو ، کاراته و... قصد ورود به مسائلی که در گذشته مدیران 
غیرورزشی چه بر سر ورزش کشورمان آوردند که کهنه و  نخ نما 
شده ندارم، بحث، بحثِ امروز است که با  وجود فرد ورزشی 
در راسُ وزارت ورزش و جوانان با این شیوه ای که در پیش 
گرفته شده چه بسی ورزش های مدال آور کشورمان در میان 

این تلاطم ها غرق شوند که جبرانش بسیار سخت خواهد بود!
هدایت  کشتی  سکان  گذشته  در  که  مردانی  بسیار  چه 
فدراسیون های وزنه برداری و کشتی ایران را به دست داشتند و 
در شرایط سخت با تصمیم گیری های مناسب از کژی و مژی 
این دو فدراسیون معتبر جهانی که بیشترین مدال های رنگارنگ 
جهانی و المپیکی را به ارمغان آورده اندودر دریای متلاطم 
دریای مشکلات مالی از غرق شدن آن ها پیشگیری کرده اند. 
متأسفانه در شرایط کنونی اوضاعی پیش می آید که حتی 

کمیته ملی المپیک نیز، توانائی حل آن را ندارد!

به عنوان مثال در آستانه اعزام تیم وزنه برداری ایران به یکباره 
رئیس کمیته ملی المپیک کشورمان از نبود بودجه اعزام تیم 
وزنه برداری ایران به مسابقات جهانی ازبکستان توسط وزارت 
ورزش و جوانان خبر می دهد! حال مشخص نیست اختلاف 
نظر وزیر ورزش و جوانان با علی مرادی است! یا با وزنه بردارانی 
که ماه هاست در اردوی تیم ملی به تمرین پرداخته اند؟! در هر 
دو حالت پای حیثیت و آبروی ورزش وزنه برداری ایران درمیان 
بود، گناه معتمدی ها چیست؟ علی مرادی رئیس فدراسیون 
وزنه برداری ایران پس از شنیدن خبر تاسُف بار عدم پرداخت 
هزینه سفر تیم ملی وزنه برداری کشورمان گلایه بسیار تندی به 

این مسئله داست که باهم مرور می کنیم. 
آقای  بازدید  در  وزنه برداری  فدراسیون  رئیس  مرادی،  علی 
صالحی امیری رئیس کمیته ملی المپیک از اردوی تیم ملی 
وزنه برداری پیش از اعزام به مسابقات قهرمانی جهان ازبکستان 
گفت: باتوجه به شرایط بدی که از لحاظ پشتیبانی داریم. من 
می خواستم وزیر را ببینم اما نشد. تیم دارد می رود اما باید 
پشتیبانی ارزی شود. ما پول نداریم که ارز تهیه کنیم. تاکنون 

چنین تحقیری در تاریخ وزنه برداری ایران اتفاق نیفتاده بود!
را می  آن  داریم،  خانه  در  فرش  دو  ما  است:  افزوده  مرادی 
فروشیم که بتوانیم ورزشکاران را اعزام کنیم، ولی من واقعاُ 

ناراحتم، اگر وزنه برداری اولویت نیست بگوئید تا در فدراسیون 
را ببندیم. اجازه ندادند ما با وزیر حرف بزنیم !  مقام رهبری 
فرمودند  اگروزنه برداری موفق شود، خوشحال می شوند، اما یک 
عده معاند در داخل و خارج از کشور هستند که از مقام آوری 
وزنه برداران ایرانی  ناراحت می شوند! چندی است که از فرط 
استرس شب ها نمی توانم بخوابم و متأسفانه این ظلم مضاعف 
را به وزنه برداری می کنند. اگر می خواهند نباشم، بگویند می 
روم ، در شرایطی که ما واقعا لنگ ۴۰- ۵۰ هزار دلار هستیم، با 

مربیان خارجی قراردادهای کلان می بندند!؟
بحث ما بر سر این است که مسببان این اتفاق نامیمون 
چرا سکوت کرده اند؟! بازهم رئیس و دبیر کل کمیته ملی 
هستند که باید در این برهه پاسخگو باشند و در دقیقه نود 
سخن از نداشتن بودجه به میان بیاورند؟ مرادی حق دارد 
به این نوع بی انصافی معترض باشد. تا کی با سعه صدر 
تلاش کند و در آستانه سفر به مسابقات جهانی با این اوضاع 
آشفته مواجه شود؟ بدون شک این جریانات در روحیه رئیس 
فدراسیون، مربیان و وزنه برداران تاُثیر منفی خواهد گذاشت! 
از ظواهر چنین استنباط می شود که  برخی به دنبال تسویه 

حساب های شخصی هستند!
به هرحال، مسائل پیش آمده عیان تر از آن بود که بتوانند آن را 

پنهان کنند، ولی مهم این است که مقامات و مسئولان به ویژه 
رئیس جمهور محترم نارسایی در ورزش بالاخص  صدای علیرضا 
دبیر و علی مرادی ها را بشنوند و برای حل مشکلات کشتی و 
وزنه برداری دو رشته مدال آور از مسابقات جهانی و المپیکی 

چاره اندیشی نمایند.
انصاف نیست قهرمانان گذشته و مدیران امروز، حرمت یکدیگر 
را نگه ندارند، بهتر است مسائلی از این موارد در یک فضای 
دوستانه حل و فصل شود و اجازه ندهند حقی از قهرمانان نام 

آور کشورمان ضایع شود. 
اما پس از کش و قوس های فراوان و اگر و مگرهائی که در 
مورد برگزاری آن وجود داشت، تیم ملی وزنه برداری ایران بدون 
کیانوش رستمی و پهلوان سهراب مرادی در قهرمانی جهان 
ازبکستان که از ۱۶ آذر در تاشکند ازبکستان آغاز می شود، با ۱۰ 

وزنه بردار مرد و ۴ وزنه بردار زن در این مسابقات شرکت کرد.

سارا گلزاری

  خبرنگار
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ورزشی
پاسخ فدراسیون گابن به استعلام فدراسیون فوتبال ایران: یکی از نامه ها جعلی بوده است!

در پاسخ استعلام فدراسیون ایران، دبیرکل فدراسیون فوتبال گابن اعلام کرده است که یکی از نامه های قبلی که حضور 
اریک بوکوم بانیاما را در بازی های ملی گابن تأیید کرده، جعلی بوده است. همچنین در این نامه اعلام شده است 
بانیاما در یکی از اردوهای تیم ملی گابن حضور داشته است. فدراسیون گابن در نامه خود به فدراسیون ایران تأکید 

کرده است با کارمند متخلف که نامه جعلی را برای فدراسیون ایران ارسال کرده است، برخورد خواهد کرد.

پایانِ مساوی های روی اعصاب؛

استقلال با پیکان برگشت!

استقلال در شبی که همه چیز بر وفقِ مرادش بود، پیکان 
نمایشِ  کرد.  سه تایی  دستگردی  ناهموار  زمینِ  در  را 
استقلالِ مجیدی در مقابل پیکان تهران از چند بعد قابل 
بررسی است، اما مهم ترین نکته برای آبی ها، بازگشت 
شاگردان فرهاد مجیدی به روند پیشرفت است. به طور 
خلاصه، انسجامِ خط دفاعی، بهبودِ سرعت در انتقال، 
تعویض هایی که  و  از شروع مجددها  بهینه  استفاده 
جواب داد، نکات مثبتِ بارزی از نمایشِ استقلال در 

بازی با پیکان بود.
فرهاد مجیدی بازهم نشان داد که به بازی با سه مدافع 
معتقد است؛ گرچه در هشت هفته اخیر، استقلال با 
چهار مدافع در فازِ تهاجمی سرحال تر بوده، اما آنچه که 
عیان است، فرهاد تمامِ آنچه که از استقلال می خواهد 
را در بازی با سه مدافع می بیند، ریسکی که یا استقلال 
را به ثباتِ تاکتیکی می رساند و یا بازهم مجیدی را وادار 
به اعمال تغییرات می کند، فرهاد استقلال را بیشتر در 
چینش به ثبات رسانده، اما ترکیبِ ۱۱ نفره تیم، بیش 
از حد معمول دچار تغییر می شود که باید مقوله مهم 
درک متقابل بازیکنان از هم را در نظر گرفت، استقلال 
در عقب زمین به ترکیبِ مدنظر خود رسیده، اما باید 
در جلوی زمین هم به این مهم برسد تا درک و ثبات 

تاکتیکی حاصل شود.
استقلال لیگ ۲۱ را خوب آغاز کرد و حالا هم پیام آور 
اخبار خوبی است، آبی ها پس از چند هفته  در جا زدن 
و کسب پنج تساوی متوالی، حالا در هفته نهم، بازهم 
به روند مطلوبِ گذشته خود بازگشته است. بدون شک ۹ 
هفته بدون شکست و تنها ۲ گل خورده، آماری شایسته 
برای فرهاد و استقلال در این فصل از رقابت ها است، 
آن هم در لیگی که یکی از مهم ترین ارکانِ موفقیتِ و 
است.  آن، همین کم گل خوردن  در  قهرمانی  فرمول 
همچنین رسیدن به یک قدمی صدرجدول نیز، می تواند 
امید ها را برای موفقیت استقلال در لیگ ۲۱ بیشتر کند، 

البته به شرطی که مِن بعد هم فرصت ها همانند جدال با 
پیکان غنیمت شمرده شوند. 

ایران، اینکه استقلال  اما در لیگی به کیفیتِ فوتبال 
چگونه پیکان را بُرد، اصلا مهم نیست، اصلی ترین نکته 
حسینی،  مجتبی  شاگردان  برابر  گله  سه  پیروزی  در 
به موقع بردن برای تیمی بود که تا حدودی در فشار قرار 
داشت و حالا هم در موقعیتی مهم به منطقه آرامش 

رسیده است. 
نیم  پایانِ  تا  استقلال  حذفی،  دیدار  احتسابِ  بدون 
فصل ۴ جدال دشوار را پیشِ رو دارد که می تواند عیارِ 
به لقب مدعی  برای مزین شدن  را  شاگردان مجیدی 
پرنوسان  اما  مدعی  سپاهانِ  کند،  مشخص  قهرمانی 
محرم، فولادِ سرسختِ نکونام، آلومینیوم اراک و مس 
رفسنجانِ یقه گیر، رقبایی مهمی هستند که استقلال در 
یک آرامشِ نسبی، به  آن ها رسیده است، یقینا از این ۴ 
حریف، حداقل دو تیمِ سپاهان و فولاد را می توان در 
زمره رقیبانِ اصلی استقلال برای تصاحب لیگ بیست و 
یکم قرار داد تا اهمیتِ هفته های پیشِ رو برای استقلال 

و آینده اش در لیگ ۲۱ مشخص شود.
تا اینجای لیگ، با تمامِ کم و کاستی ها، می توان به 
استقلالِ فرهاد نمره قبولی داد، اما حالا استقلال در 
بیش  که  زمانی  همان  است،  معروف  بزنگاهِ  همان 
است.  نیازمند  امتیاز  کردن  جمع  به  موقعی  هر  از 
می تواند  که  است،  پیشرفت  روبه  استقلال  اینکه 
امیدوارکننده باشد، اما همه آن چیزی که نیاز و ابزار 
قهرمانی است، نخواهد بود، مجیدی با علم بر اینکه 
دفاعی  انسجام  چون  مهمی  فاکتورهای  در  تیمش 
و شکل گیری شخصیت تیمی به بلوغ رسیده است، 
باید در فاکتورهایی چون خلاقیت)توسعه یافتن خط 
هافبک(، بالانس شدن جناحین)در شرایطی که غالب 
برنامه های استقلال از سمت راست است( و مشخص 
تعیین  و  تهاجمی  فازِ  در  استقلال  برنامه های  شدن 
یک وظیفه برای مهره های تهاجمی نیز به همان بلوغ 

برسد.
حالا  همین   باید  اما  بود،  شیرین  گرچه  پیکان  برد 
فراموش شود چرا که استقلال زمانی می تواند شرایط 
خود را در صدرجدول به ثبات برساند، که در مقابل رقبای 
اصلی خود به موفقیت دست یابد، رقبایی که در ۶ هفته 
باقی مانده تا پایان نیم فصل، کمِ کم با ۲ تیم از آن ها 

روبه رو خواهد شد.

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

استقلال در شبی که همه چیز بر وفقِ مرادش بود، پیکان را در زمینِ ناهموار 
دستگردی سه تایی کرد. نمایشِ استقلالِ مجیدی در مقابل پیکان تهران از چند بعد 

قابل بررسی است، اما مهم ترین نکته برای آبی ها، بازگشت شاگردان فرهاد مجیدی 
به روند پیشرفت است. به طور خلاصه، انسجامِ خط دفاعی، بهبودِ سرعت در انتقال، 

استفاده بهینه از شروع مجددها و تعویض هایی که جواب داد، نکات مثبتِ بارزی از 
نمایشِ استقلال در بازی با پیکان بود.

پرسپولیس و عادتی که از یاد برده است؛

مقبولیتِ از دست رفته!؟

فوتبال هست و زیبایی های آن، چه زمان برد و چه 
موقع باخت! پرسپولیس در حالی بازی را مساوی کرد 
که علی رغم اینکه روز خوب این تیم نبود، توانست 
باخت  از  و  برگرداند  را  بازی  در هر شرایطی که شد، 
هوادارِ  انصافا  که  بگوییم  باید  ابتدا  همین  بگریزد. 
رضا عنایتی، بیشتر از هر تیمِ دیگری پرسپولیس را 
به واکنش وادار کرد، بدون شک توانِ هوازی این تیم 
مهم ترین ویژگی هوادار محسوب می شد که ماحصل 
آن، نمایشی دیدنی در نیمه اول مسابقه تا یک ربع به 

پایان بازی بود.
در  پرسپولیس  دادن  قرار  فشار  تحت  با  هوادار  البته 
نیمه خودی و وادار کردن آن ها به پاس های عرضی و 
یک تیکه بودن پرس این تیم، در نهایت زهر خود را به 
شاگردان یحیی ریخت، گرچه اشتباهات فردی مهلک 
مدافعین و حامد لک را هم نمی توان در به ثمر رسیدن 

گل های هوادار نادیده گرفت.
پرسپولیس با کسب پنج عنوان قهرمانی پیاپی، دارای 
یک مقبولیت برای تداوم موفقیت ها شده بود، که عوامل 
متعددی داشت، از انسجام خط دفاعی تا خلاقیت و... 
اما فارغ از تمام مباحث فنی داخل چمن، یک نکته 
در مورد پرسپولیسِ این روزها حائز اهمیت است؛ به نظر 
روی  تمرکز  عدم  دچار  پرسپولیس  کادرفنی  می رسد 
مباحث فنی شده است که می تواند نگران کننده باشد. 

خوش مان بیاید یا نیاید، پرسپولیس این فصل باگ 
دارد و به اصطلاح ریپ می زند! اتفاقا موردی هم ندارد، 
یک تیم که نمی تواند تمامی فصول را بدون مشکل 
سپری کند، زیبایی فوتبال به همین موارد است اما، 
معضل اصلی اینجاست، برای تیمی که روزهای سخت 
بیرون  آن  از  سربلند  هم  غالبا  و  نکرده  کم تجربه  را 
آمده، نداشتن تمرکز تیمی بخصوص در بین کادرفنی، 

می تواند یک آفت بزرگ باشد. 

پرسپولیس باید راه خود را برود تا بتواند همچنان در 
مسیر موفقیت باشد، شما به مصاحبه های این فصل 
کادرفنی پرسپولیس توجه کنید؛ کنفرانس های خبری 
پرسپولیس پر از گلایه و بهانه است که فقط هم از 
دهان کادرفنی شنیده نمی شود و به بازیکنان هم سرایت 
کرده است، در اینکه مشکلات وجود دارد هیچ شکی 
نیست اما پرداختن به این مباحث بیشتر ذهنیت را 
برای بردها دشوار کرده و شرایط تیم را در آینده بغرنج تر 
می کند، از پول کالدرون گرفته تا سرگردانی تاجیک ها 
و احتمالا مباحث مالی بازیکنان و ترجیح دادن فرار 
بر قرارِ رادو، همه و همه مشکلات این تیم است، اما 
واقعا پرسپولیس با همین بضاعت و ابزارهایی که دارد 
بیشترین بهره بری را می کند؟  حمید مطهری و یحیی 
گل محمدی به خوبی می دانند که یک فصل پُر از تنش 
را پیش رو دارند، در حقیقت سالی که نکوست از بهارش 
پیداست، اما راه برون رفت از این مشکلات مصاحبه و 

تنها حرف زدن نیست. 
جناب گل محمدی و حمیدخان مطهری  مگر فصلی که 
فینال آسیا را تجربه کردید، چند بازیکن یا مهره تاثیرگذار 
فصلِ  همان  مگر  است؟  داشته  حضور  شما  تیم  در 
مذکور، بیرانوند، علیپور و ترابی را از دست ندادید؟ مگر 
غیر از این بود که بیشتر از حرف و سخن به داخل تیم 
می رسیدید؟ مگر در ادامه فصل شجاع هم جدا نشد؟ 

بشارِ تاثیرگذار چی؟ 
باور کنید آن روزها بیشتر ذهنیت برنده و توانایی فنی 
را خرج کار خود می کردید، دقیقا بر عکس این روزها 
که تمایل دارید پاسخگوی یک سری مباحثِ غیرفنی 

باشید. 
انصافا همین پرسپولیس حداقل در داخل ایران بضاعت 
را دارد به شرطی آن که اولویت ها رعایت  آقایی کردن 
شود، در این موقعیت حساس، اولویت اول حفظ تمرکز 
تیم است که از طرف کادرفنی و بازیکنان باید دنبال 

شود. 
راستی! به پرخاشگری های بازیکنان در طول مسابقات 
توجه کرده اید!؟ این ها همه نشات گرفته از ناآرامی های 
محیطی است که به بازیکنان وارد می شود. پرسپولیس 
چه در بیرون از زمین و چه داخل مستطیل سبز، بیشتر 
از همه برای نتیجه گیری به آرامش و تمرکز احتیاج 

دارد.

فوتبال هست و زیبایی های آن، چه زمان برد و چه موقع باخت! پرسپولیس 
در حالی بازی را مساوی کرد که علی رغم اینکه روز خوب این تیم نبود، توانست در 

هر شرایطی که شد، بازی را برگرداند و از باخت بگریزد. همین ابتدا باید بگوییم که 
انصافا هوادارِ رضا عنایتی، بیشتر از هر تیمِ دیگری پرسپولیس را به واکنش وادار کرد، 

بدون شک توانِ هوازی این تیم مهم ترین ویژگی هوادار محسوب می شد که ماحصل 
آن، نمایشی دیدنی در نیمه اول مسابقه تا یک ربع به پایان بازی بود.

امیر کریمی

  کارشناس فوتبال

داستان جلد



n صاحب امتیاز و مدیرمسئول: مهرداد تیموری                                        n  سردبیر: مهدی تیموری                                 n  دبیر تحریریه: محمدرضا ولی زاده

»دنیای هوادار« یاد روح قلم و مرام زنده یادان ناصر احمدپور و عباس عبدالملکی، بزرگان عرصه مطبوعات ورزشی کشور  را پاس می دارد

 n تحریریه: دکتر مهرداد فرشیدی، اصغر قلندری، محمدرضا کاظمی، سیدرضا فیض آبادی، محمدحسین سیفی، فرشید گله داری و رضا تواضعی
 n مدیر روابط عمومی: سارا گلزاری                        n  طراحی و صفحه آرایی:  امیررضا بیات                      n  دبیر سرویس عکس: میلاد فیروزان                        n چاپ: کهن              

 n نشانی: کرج، چهارراه طالقانی به سمت میدان شهدا،  ساختمان حکیم، طبقه 8، واحد 82          کد پستی: 3134896384           تلفن: 32219147           نمابر: 32400023

روزنامه

شنبه 20 آذر 1400-  شماره ۹04

www.donyayehavadar.ir


